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Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Kalisza

z posiedzenia, które odbyło się w dniu 25 kwietnia 2022 roku

*********************************************************************

Obecni na posiedzeniu wg listy obecności dołączonej do niniejszego protokołu.

*********************************************************************

PORZĄDEK OBRAD

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Zatwierdzenie porządku obrad.

3. Sytuacja sportowa i finansowa Miejskiego Klubu Sportowego.

4. Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2021 rok.

5. Informacja o wykonaniu planu finansowego rachunków, na których gromadzone są

środki  pozyskane  z  Funduszu  Przeciwdziałania  COVID-19,  środki  pozyskane

z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych oraz środki pozyskane z Rządowego

Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa za 2021 rok.

6. Sprawozdanie z wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury za

2021 rok.

7.  Informacja o stanie mienia Kalisza – Miasta na prawach powiatu na dzień 31 grudnia

2021 r.

8. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok.

9. Projekt  uchwały  w sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  dla  Miasta

Kalisza na lata 2022-2043.

10. Projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  w  2022  roku  dotacji  dla  właścicieli  lub

użytkowników wieczystych nieruchomości położonych na obszarze Specjalnej Strefy

Rewitalizacji.



11.  Projekt uchwały w sprawie zamiaru zmiany statutu samorządowej instytucji kultury

-  Miejskiej  Biblioteki  Publicznej  im.  Adama Asnyka w Kaliszu  i  podania  jej  do

publicznej wiadomości.

12. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych warunków i trybu

przyznawania Stypendium Kulturalnego Prezydenta Miasta Kalisza.

13.Korespondencja.

14. Sprawy bieżące i wolne wnioski.

15. Zamknięcie posiedzenia.

***************************************************************************

Ad.1.Otwarcie posiedzenia.

Otwarcia  posiedzenia  dokonał  Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  pan

Marian Durlej, który powitał wszystkich obecnych radnych i gości.

Ad.2.Zatwierdzenie porządku obrad.

Głosowanie: 7 osób za (7 obecnych). Porządek obrad został jednomyślnie przyjęty.

Ad.3.Sytuacja sportowa i finansowa Miejskiego Klubu Sportowego.

Pan  Błażej  Wojtyła,  prezes  Miejskiego  Klubu  Sportowego  omówił  sytuację  sportową

i finansową swojej jednostki.

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu pan Marian Durlej zapytał, czy klub jest

dobrze finansowany, porównując do innych miast. 

Pan Wojtyła odpowiedział, że obecnie jest to porównywalny poziom w stosunku do innych

miast. Miejski Klub Sportowy jako spółka stara się pozyskać jak najwięcej sponsorów. 

Radny Dariusz Grodziński zapytał o budżet MKS. 

Pan Wojtyła poinformował, że przychody w budżecie wynosiły: w 2017 roku - 3 300 000 zł,

w 2018 roku – 5 800 000 zł, w 2019 roku – 8 600 000 zł, w 2020 roku 6 900 000 zł, w 2021

roku – 8 500 000 zł.

Radna Barbara Oliwiecka zapytała, jaka jest frekwencja podczas meczy oraz jaki jest koszt

zakupu biletu.

Pan  Wojtyła  odpowiedział,  że  można  było  ocenić  frekwencje  do  2020  roku.  Natomiast

obecnie ciężko to oszacować, ponieważ w marcu 2020 roku zamknięto hale i przez 1,5 roku

nie można było wpuszczać kibiców. Dopiero od lutego 2022 roku frekwencja budowana jest

od nowa. 



Radny  Artur  Kijewski  zapytał,  czy  na  hali  Olimpia  mogą  rozgrywać  się  mecze  w  piłkę

ręczną. 

Pan Wojtyła  odpowiedział,  że  niestety  nie  jest  to  możliwe,  ponieważ  ta  hala  nie  spełnia

wymogów i  jest  po prostu za krótka.  Jedyną halą spełniającą wszystkie wymogi jest  hala

znajdująca się w Zespole Szkół Technicznych Diecezji Kaliskiej.

Pan Kijewski powiedział, że na przyszłość powinny być budowane obiekty z uwzględnieniem

różnych parametrów wielkości.

Pani  Oliwiecka  odniosła  się  do  tematu  perspektywy  budowania  obiektów,  z  myślą

o zawodach i zapytała, czy nowo budowany basen Delfin będzie spełniał wymagania federacji

pływackiej. 

Wywiązała się dyskusja między radnymi w tym temacie, którą zakończył pan Durlej. 

Ad.4.Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2021 rok.

Pani Aneta Ochocka skarbnik miasta przedstawiła najważniejsze pozycje liczbowe dotyczące

wykonania budżetu za 2021 rok. Poinformowała, że dochody planowane były w wysokości

718 097 688,95 zł, natomiast wydatki to kwota 733 313 743,33 zł. Planowany wynik budżetu

uchwalonego to  deficyt  w wysokości  15  216 054,38  zł.  Na dzień  31  grudnia  2021 roku

dochody wykonano na  poziomie  832  416  642,11  zł.  Dochody bieżące  osiągnęły  wartość

powyżej  założonego  planu.  Wydatki  oszacowano  na  kwotę 789  215  201,18  zł.  Ponadto

wydatki niewygasające za 2021 rok wyniosły 27 569 610,35 zł, a za I kwartał była to kwota

6 900 164,72 zł. Wolne środki kształtują się na poziomie 83 754 000 zł. 

Pani  Joanna Dudek dyrektor  Galerii  Sztuki  im.  Jana  Tarasina w Kaliszu omówiła  budżet

swojej  jednostki.  Poinformowała,  że  przychody  wyniosły  992  551  zł,  a  budżet  został

wykonany w 98%.  Dotacja  z  powiatu  budżetu  osiągnęła  kwotę  946  890 zł,  a  przychody

własne  udało się  zrealizować w kwocie  45  661 zł,  co  stanowi 73% planu.  Łączna  suma

kosztów galerii  to 972 216,43 zł,  z czego wynagrodzenia to kwota 569 830 zł,  natomiast

koszty  instytucji  wyniosły  160  000  zł.  Wynik  finansowy  na  koniec  roku  2021,  to  zysk

w  wysokości  20  334,37  zł.  Pomimo  pandemii  i  dwóch  zamkniętych  miesięcy  w  roku,

na głównej sali w galerii zorganizowano 16 ekspozycji wystaw, a 9 w przestrzeni miejskiej. 

Radny  Marcin  Małecki  poprosił  panią  Dudek,  aby  tam  gdzie  to  możliwe  organizować

wydarzenia w piątki i soboty, w celu przybycia większej ilości gości. 

Radny  Leszek  Ziąbka  zadał  3  pytania:  czy  są  jakiekolwiek  szanse  na  przejęcie  galerii

Kulisiewicza,  czy jest  widoczny wzrost  frekwencji  i  czy  podczas  Nocy Muzeów również

będzie czynna galeria. 



Pani dyrektor odpowiedziała, że trudno jest przewidzieć przejęcie galerii,  na co składa się

wiele czynników. Co do tematu frekwencji poinformowała, że podczas pandemii nie stracili

zbyt dużej ilości odbiorców. Wiele młodzieży przychodzi na wernisaże, w których również

regularnie  uczestniczą  kaliskie  szkoły.  Powiedziała,  że  bardzo  chciałaby,  aby  galeria  była

czynna podczas Nocy Muzeów. 

Radna Elżbieta Dębska poruszyła temat warsztatów artystycznych dla dzieci i zapytała, czy

odbywają się one nieodpłatnie, czy dużo chętnych na nie uczęszcza i jaka jest ich tematyka. 

Pani  Joanna Dudek odpowiedziała,  że jest  kilka  projektów,  jeśli  chodzi  o  stałe  warsztaty

cykliczne. W Laboratorium Sztuki działa w sumie 6 grup i te zajęcia odbywają się odpłatnie,

ze  względu  na  koszty  utrzymania.  Natomiast  przed  pandemią  funkcjonowały  bezpłatnie

sobotnie warsztaty  rodzinne,  które galeria  chciałaby wznowić,  a  ich sponsorem był  Alior

Bank. 

Pan Małecki zapytał, czy jest planowane zadaszenie patio przy galerii. 

Pani dyrektor odpowiedziała, że patio jest własnością Starostwa Powiatowego i z tego co wie,

to w pierwszej kolejności planowane jest wybudowanie windy wewnętrznej na potrzeby osób

niepełnosprawnych. 

Radny  Artur  Kijewski  zapytał,  czy  warsztaty  artystyczne  również  odbywają  się

w Akceleratorze Kultury.

Pani  Dudek  powiedziała,  że  początkowo  był  taki  plan,  natomiast  współpraca  nie  została

podjęta,  ponieważ  Akcelerator  Kultury  jest  pięknym  miejscem  spotkań  i  jest  to

problematyczne  przy  tego  typu  warsztatach,  ze  względu  na  możliwe  zniszczenia,  które

mogłyby powstać w trakcie ich trwania.   

Pan Robert Kuciński dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej im. Adama Asnyka w Kaliszu

omówił wykonanie planu budżetu swojej jednostki za 2021 rok. Poinformował, że przychody

wyniosły  3  824  114,13  zł,  co  stanowi  100,03%  planu.  Głównym  źródłem  uzyskanych

przychodów jest dotacja podmiotowa, która kształtuje się na poziomie: z budżetu powiatu

- 94,4%, a z budżetu miasta  - 1,56%. Przychody własne wyniosły 4,03%. Środki otrzymane

od  osób  fizycznych  i  prawnych  wyniosły  5000  zł.  Koszty  zostały  wykonane  w  kwocie

3 830 092,58 zł, w tym wypłaty wynagrodzeń i pochodnych w wysokości 2 938 002,68 zł.

Koszty stałe to kwota 812 096,09 zł, co stanowi 21,2% kosztów ogółem. 

Radny Marcin Małecki zapytał, czy stoisko biblioteki było wystawione na plantach kaliskich

podczas wiosennych targów. Pan Kuciński odpowiedział, że tak. 

Radny  Dariusz  Grodziński  zapytał,  czy  biblioteka  ma  w  swojej  ofercie  wypożyczalnię

ebooków, a jeśli tak to jak to funkcjonuje. 



Pan  Kuciński  odpowiedział,  że  tak.  Wytłumaczył,  że  zostaje  wysyłany  plik  z  kluczem

dostępu. Wywiązała się krótka dyskusja w tym temacie między radnymi. 

Radny  Leszek  Ziąbka  zapytał,  czy  planowane  jest  stworzenie  tzw.  płytoteki,  czyli

pomieszczeń, gdzie można posłuchać muzyki klasycznej. 

Pan Kuciński odpowiedział, że biblioteka nie posiada akurat takich płyt, więc obecnie nie ma

tej kwestii w planach. 

Następnie  w  zakresie  wykonania  budżetu  za  2021  rok  informację  przedstawił  pan  Piotr

Bigora, Dyrektor Ośrodka Kultury Plastycznej „Wieża Ciśnień”. Poinformował, że przychody

zostały wykonane na poziomie 98,95%.  Dodał, że mimo trudności związanych z pandemią

działalność  merytoryczna  wyniosła  96,64%.  Natomiast  rok  finansowy  został  zakończony

zyskiem brutto w wysokości 13 550,81zł. 

Następnie głos zabrała pani Dorota Kowalska główna księgowa Filharmonii Kaliskiej, która

poinformowała, że przychody w 2021 roku zrealizowano w wysokości 5 429 968 zł, z czego

92% stanowi dotacja podmiotowa z budżetu miasta i powiatu. Koszty działalności to kwota

5 550 000 zł, z czego większość to wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń. 

Pan Mirosław Przybyła dyrektor Ośrodka Sportu, Rehabilitacji i Rekreacji przedstawił budżet

swojej jednostki za 2021 rok. 

Pani Ewelina Dudek naczelnik Wydziału Edukacji omówiła najważniejsze pozycje liczbowe

dotyczące wykonania budżetu za 2021 rok. Poinformowała, że subwencja oświatowa łącznie

dla miasta i  powiatu wyniosła  165 336 366 zł.  Dochody własne  zrealizowano w kwocie

174 945 000 zł, a wydatki bieżące osiągnęły kwotę 266 297 710,94 zł. 

Radny Marcin Małecki  zapytał,  kto  zadecydował  o  tym, aby  nie było „drzwi  otwartych”

w kaliskich szkołach średnich. 

Wiceprezydent pan Grzegorz Kulawinek odpowiedział, że jest to decyzja Wojewody oparta

na rozporządzeniu Prezesa Rady Ministrów i jest ona ogólnopolska. 

Radny  Dariusz  Grodziński  zapytał,  jaki  procent  wydatków  miasta  był  przeznaczony  na

oświatę. 

Pani Dziedziak odpowiedziała,  że biorąc pod uwagę wydatki  bieżące ogólne i  oświaty to

wyniosły one 39,1% a w przypadku wydatków ogółem jest to poziom 33,9%. 

Pani  Grażyna  Dziedziak  naczelnik  Wydziału  Kultury  i  Sztuki,  Sportu

i  Turystyki  omówiła  najważniejsze  pozycje  liczbowe  dotyczące  wykonania  budżetu  za

2021 rok. Poinformowała, że jeśli chodzi o kulturę to wykonanie planu wydatków osiągnęło

poziom 96,45%. Dodała, że nie zostało wykonane to w 100%, ponieważ niektóre organizacje

pozarządowe  zrezygnowały  z  wykonania  zadań  publicznych.  Dotacje,  które  zostały



przeznaczone na zabytki zostały zrealizowane na poziomie 99,92%. W przypadku turystyki

wydatki  wyniosły  153  229,24  zł,  co  stanowi  94,59%.  Dochody,  które  dotyczą  przede

wszystkim  tematu  turystyki  wraz  dochodami,  które  nie  zostały  zrealizowane  z  dotacji

celowych w ramach konkursu ofert w dziedzinie kultury i sportu wyniosły 124,05%, czyli

185 458,31zł.

Głosowanie:  7  osób  za,  2 osoby  się  wstrzymały (9 obecnych).  Sprawozdanie  zostało

przyjęte.

Ad.5.Informacja o wykonaniu planu finansowego rachunków, na których gromadzone

są  środki  pozyskane  z  Funduszu  Przeciwdziałania  COVID-19,  środki  pozyskane

z  Rządowego  Funduszu  Inwestycji  Lokalnych  oraz  środki  pozyskane  z  Rządowego

Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa za 2021 rok.

Pani Aneta Ochocka skarbnik miasta omówiła powyższą informację. 

Głosowanie: 9 osób za (9 obecnych). Informacja została przyjęta. 

Ad.6.Sprawozdanie z wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury

za 2021 rok.

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania:  9 osób za (9 obecnych). Projekt uchwały

został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad.7.Informacja  o  stanie  mienia  Kalisza  –  Miasta  na  prawach  powiatu  na  dzień

31 grudnia 2021 r.

Pan Michał Pilas zastępca  naczelnika Wydziału Gospodarowania  Mieniem krótko omówił

powyższą informację.   

Głosowanie: 9 osób za (9 obecnych). Informacja została przyjęta. 

Ad.8.Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok.

Pani Aneta Ochocka skarbnik miasta omówiła powyższy projekt uchwały. 

Głosowanie:  5 osób za, 3 osoby się wstrzymały (8 obecnych). Projekt uchwały w działach

i  rozdziałach  merytorycznie  wynikających  z  działalności  komisji  został  pozytywnie

zaopiniowany. 

Ad.9.Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Miasta

Kalisza na lata 2022-2043.



Pani Aneta Ochocka skarbnik miasta omówiła powyższy projekt uchwały. 

Głosowanie:  7 osób za, 1 osoba się wstrzymała (8 obecnych). Projekt uchwały w działach

i  rozdziałach  merytorycznie  wynikających  z  działalności  komisji  został  pozytywnie

zaopiniowany. 

Ad.10.Projekt  uchwały  w sprawie  udzielenia w 2022 roku dotacji  dla  właścicieli  lub

użytkowników  wieczystych  nieruchomości  położonych  na  obszarze  Specjalnej  Strefy

Rewitalizacji.

Pani  Izabela  Grześkiewicz,  kierownik  Biura  Rewitalizacji  omówiła  powyższy  projekt
uchwały.  Poinformowała,  że  w  2021  roku  wpłynęło  26  wniosków,  z  których  19  zostało
pozytywnie  ocenionych  pod  względem  formalnych.  Jeden  z  wnioskodawców  otrzymał
wcześniej dotację na prace konserwatorskie w tym samym zakresie i w związku z tym pod
względem merytorycznym opiniowanych było  18  wniosków.  W 2022 roku  przyznano 12
dotacji, a 11 z nich zostało przydzielonych w pełnej kwocie. 
Radny  Leszek  Ziąbka  zapytał,  czy  właściciele  budynków po  wykonanym remoncie  mają
obowiązek zawarcia informacji, że jest to wykonane z dotacji miasta.
Pani  Grześkiewicz  odpowiedziała,  że  zostały  zaprojektowane  specjalne  tabliczki,  które
beneficjenci muszą umieścić po remoncie w widocznym miejscu na budynku.
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad.11.Projekt  uchwały  w  sprawie  zamiaru  zmiany  statutu  samorządowej  instytucji

kultury - Miejskiej Biblioteki Publicznej im. Adama Asnyka w Kaliszu i podania jej do

publicznej wiadomości.

Jako pierwsza  zabrała  głos pani  Grażyna Dziedziak  naczelnik Wydziału Kultury i  Sztuki,

Sportu  i  Turystyki,  która  poinformowała,  że  ta  uchwała  powinna  być  podjęta,  ponieważ

przepisy mówią, że trzeba zawiadomić o zmianie siedziby pół roku przed, a zmiana ta jest

spowodowana  tym,  że  budynek  przy  ul.  Łaziennej 6  jest  zabytkowy  i  wymaga  dużych

nakładów remontowych, co wiąże się z wysokimi kosztami. 

Pan Robert Kuciński dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej im. Adama Asnyka w Kalisz

dodał,  że  przeniesienie Filii  nr  4  na  osiedle  „Dobrzec”,  gdzie  funkcjonuje  Filia  nr  16,

odnotowująca  najwyższe  w  skali  roku  liczby  wypożyczeń  księgozbioru,  odciąży  ww.

placówkę, a jednocześnie umożliwi mieszkańcom ww. rejonu dostęp do znacznie bogatszego

księgozbioru.

Radny Leszek Ziąbka zapytał, czy jest konieczne przeniesienie tej Filii i jakie są tego koszty. 

Pan Kuciński odpowiedział, że niestety jest to nieuniknione, ze względu na bardzo wysokie

koszty związane z remontem. 



Radny  Dariusz  Grodziński  zapytał,  czy  budynek  przy  ul.  Łaziennej  6  będzie  całkowicie

opuszczony. Pan Kuciński odpowiedział, że tak. 

Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad.12.Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  szczegółowych  warunków

i trybu przyznawania Stypendium Kulturalnego Prezydenta Miasta Kalisza.

Pani  Grażyna Dziedziak  naczelnik Wydziału Kultury i Sztuki, Sportu i Turystyki omówiła

powyższy projekt uchwały.

Wobec braku pytań przystąpiono do głosowania: 8 osób za (8 obecnych). Projekt uchwały

został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad.13.Korespondencja.

Brak

Ad.14.Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Jako pierwszy zabrał głos pan Marian Durlej, który zwrócił się z prośbą do pani  Grażyny

Dziedziak  naczelnik  Wydziału  Kultury  i  Sztuki,  Sportu  i  Turystyki, aby  napisać  do  pani

Dagmary Pokorskiej p. o. naczelnika Wydziału Rozbudowy Miasta  w związku z projektem

boiska przy I  LO im. A. Asnyka w Kaliszu i zapytać na jakim etapie w tej chwili jest ten

projekt i czy będzie on realizowany, a jeśli tak, to kiedy.

Radna  Barbara  Oliwiecka  zapytała,  czy  wiadomo  kiedy  rozstrzygną  się  konkursy  na

dyrektorów kaliskich szkół.

Wiceprezydent Grzegorz Kulawinek odpowiedział, że  konkursy rozstrzygnięto już  w  II LO

im. Tadeusza Kościuszki, w Zespole Szkolno-Przedszkolnym nr 6, w I LO im. A. Asnyka, w

V LO im.  Jana  III  Sobieskiego  i  w Państwowej  Szkole  Muzycznej.  Tylko  w IV  LO im.

Ignacego Jana Paderewskiego nie został wybrany dyrektor, a konkurs nadal trwa. Wywiązała

się krótka dyskusja w tym temacie między radnymi. 

Ad.15.Zamknięcie posiedzenia.

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  Kultury  i  Sportu

zamknął posiedzenie dziękując wszystkim za udział oraz dyskusję. 



            Przewodniczący
                    Komisji Edukacji, Kultury i Sportu

                     Rady Miasta Kalisza
                                             /... /

                           Marian Durlej


